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ENTREVISTA TERRA

PRESENTACIÓ

APROFITO L 'A V IN A N T E S A  D E J-^O B ERTURA PE LA TEMBO- 

RADA DE CAÇA PER A ENTREVISTA R A L"A M IC  FRANCESC 

PANES,ACTUAL PRES ID E N T  DE^LA S O d E TAT DE CAÇADORS 

DE SANT H IL A R I QUE ACABA EL SEU MANAMENT JU ST ACA

BAR LA PRESENT TEMPORADA

Í-Em pots fer una mica cThlstòrla de 1« societat?

La nostr* Bocietat és una d« las primeres de la 

provincià.

Nnsqué ra iniciativa del bord de Rilelles emb la 

intenció de repoblar de "gsmo" aquest« zona.D'equi 

m6 el nora de la societat "El Gemo".Aixn nassava 1' 

any 1954.Es feu càrrec de la presidenci i ol Sr.

Angel Roura que romangui com a president durant 

divuit anys.Posteriorment fou nomenat president el 

Sr. Ramon Puig que fou durant quatre anys mes. 

2-Quents socis tó actualment la Societat ’

Som uns 450 socis dels quals mós o menys un vint 

per cent són forasters,ós a dir,personer que no re

sideixen a Sent Hilari però c y  hl estai vinculats 

moltes vegades per qtlestió de perentiu,propietat o 

simple amistat amb algun sofi local.Est tancada,do 

moment, l'admissió de mór focis forasters que no tlfi 

guln una vinculació molt > specifica amb e \ pobla ds 

Sant Hilari.Es per això que cada solicitue 5'estudia 

individualment.Vull aclarir , malgrat tot,cn i la junta 

actual no està en c- ntra de l'admissió de et .V foras 

ters. Comprenem quo Ça gent que resideix en alt- c en 

tres urbens tó al dret de pr cticet lo caçça i, tn 

conseqüència, h n de ser ecollits en els pobles, ti 

que si vull dp . n r  ben clar ós que mentre societe.* 

com le nostre è.in l'esforç, moltes vegedes emb 

l'oposició "el soci locel, d'admetre un vint per ;.d 

cent de so< 1; foresters n'hi ha d'altres que no ©d- 

m ten ni i w  soloment a fills de la localitat que 

s bon vis j fbligots a deixar ©1 seu poble per qües

tions de feina ooper altres circumstàncies. Nosaltres 

estem rimes, s l'espera que dBS dels orgenismes supe 

riors es teguli legalment aquesta qüestió.

3- Tinc entós que darrerament heu tingut alguna 

controvèrsia amb la Federació per la qüestió de 

l'obertura de la mitja veda...

Si. Aquesta controvèrsia s'originà en el moment 

que, ningú no sap per quin motiu, es canvià el 

sistema d'obertura de la mitja veda. M'explicaré

molt esquemàticament Ja que lo cosa ós molt i molt 

llarga. Ües de sempre s'hevio considrrst que el 

terreny idoni per a practicar la caça dursnt la 

mitja veda oro les zones situades a le plena, amb 

conreu ebundont i amb bona temperatura reons per 

les quals en el moment de l'obertura de la mitja i' 

vedo el turió del pals hi era adult, el de pas hi 

era abundant i, d'altra banda, ni la guetlla ni 

ls tórtora no hi faltaven. Per això, molt racional i 

ment sempre s'havia obert per zones deixat le mitja 

i alta muntanya per obrir considerant, molt encer

tadament que en aquests indrets ni lo tórtora ni lo 

guatlla no són abundants, i ©1 que és mÓ3 greu, el 

tudó encaro ós ol niu o ó molt vell. Tot d'una peçò 

es canvià le política i s'obrí indiscriminadament 

tots la província malgrat l 'oposició de molts presi 

dents de Societats que s'hi oposaven i que volien 

preservar le seva fauna, i fins tot, en contra d'una 

votació a la Federació en què per majoria es decidí 

que s'obrís per zones. Aquí comença l'autèntic 

enfrontament. Se m'argumentà que si en el nostre 

vedat no voliarn obrir podiem fer-ho. No cal dir que 

vaig rebatre aquest argument per demagògic ja que 

el problema persistia en les zones lliures que no 

són pes poques. Finalment se'ns diguó públicament 

en una reunió ds presidents e la Federació que 

malgrat el que s'acordés o nivell ds presidents de 

Societats i, fins 1 tot, amb líacord de la pròpia 

Federació la darrera psrnulo le tenia el 

Governador Civil assessorat per un Consell Superior 

o Provincial, no ho recordo be, de Caça del qual molts 

presidents no en coneixem ni els membres ni el funcio

nament. Una vegada més, la burocràcia des ilrtuava 

ecords preses tenint en compta,em sembla,1- autèn

tica realitat.

Jo deixo el temps per testimoni i veurem co 1 «n un 

futur pròxim quen les estructures i els orgeni.mes 

que regulen la caça siguin posats el dia.coss qi« els 

convé,el temo concret de lo mitjó vede serà tractat
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